
Zápis z Valné hromady AUZ konané dne 20. dubna 2017
konané na Střední škole stavební a dřevozpracující, Ostrava, p.o., od 9.00 h

Program: 

1. Zahájení

2. Volba návrhové a mandátové komise

3. Kontrola plnění usnesení z minulé Valné hromady

4. Zpráva o činnosti Rady AUZ za období od minulé Valné hromady 

5. Zpráva o hospodaření za 2016

6. Zpráva kontrolní komise AUZ (p. Herman)

7. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK

8. Diskuze

9. Usnesení

10. Závěr

11. Občerstvení

Řízením Valné hromady byl pověřen Mgr. Petr Szymeczek.

ad 1. Zahájení

- zahájení provedl a hosty přivítal Mgr. Szymecek

ad 2. Volba návrhové a mandátové komise 

Mandátová komise:  PaedDr. Kusý, ……………………

Mgr. Weisz …………………..

Návrhová a volební komise:      Ing. Szotkowski  ……………

Ing. Vondal …………………

PaedDr. Kusý – na Valné hromadě je přítomno 27 členů z 31 – Valná hromada je 
usnášeníschopná 

ad 3. Kontrola plnění usnesení z minulé Valné hromady

Přehled plnění úkolů daných radě AUZ minulou Valnou hromadou ze dne 15.11.2016:

- Svolat valnou hromadu do 30. 4.2017 splněno
- Předložit Zprávu o hospodaření za rok 2016 splněno



ad 4. Zpráva o činnosti Rady AUZ  za období prosinec 2016 až duben 2017 (p. Štursa)

Radu AUZu  tvoří tito členové 

Ing. Jan Štursa – jednatel 

Členové:
Mgr. Pavel  Chrenka  - Ostrava
Ing. Roman Szotkowski - Frýdek - Místek
Mgr. Petr Szymeczek - Karviná
PaedDr. Bohumír Kusý - Nový Jičín
Ing.  Josef  Vondal - Opava a Bruntál

Rada se sešla v období celkem 5x, účast jednotlivých členů byla následující:

Datum Štursa Chrenka Szotkowski Szymeczek Kusý Vondal 
7.12.2016 / / / / / /
11.1.2017 / / / / / /
8.2.2017 / / - / / /
1.3.2017 / / - / / -
6.4.2017 / / / / / /

Účast % 100 100 60 100 100 80

Rada AUZ  se v minulém období zabývala těmito tématy:

 Aktivity SUZ ČR – AUZ je kolektivním členem, tedy všichni členové AUZu jsou 

i členy SUZ a nemusí tam být samostatně. Jednatel byl zvolen do představenstva 

a pravidelně se účastní jednání představenstva SUZ, členové představenstva SUZ 

pravidelně jednají s ministryní školství a připomínkovalo další témata: 

- Návrh výpočtu počtu nepedagogických pracovníků na školách a jejich 

financování,

- Nesouhlas s návrhem Kariérního řádu pro pedagogické pracovníky.

- Změna zařazení UOV do vyšší plat. třídy,

- problematika státní maturity z matematiky

- SUZ zamítl původní záměr Mistrovské zkoušky jako stupně vzdělání, 

ale doporučil ji vázat na Živnostenský zákon.

- SUZ - stanovisko k problematice celostátních přijímacích zkoušek  - problém 

přijímaných žáků se slabými studijními výsledky do mat. oborů, nevyřeší 

celostátní přijímací zkoušky bez stanovení kriterií pro jednotlivé typy škol, novela 

ŠZ zavedla povinné přijímací zkoušky pro všechny zřizovatele i pro nástavbové 

studium se dvěma možnostmi ….



 Jednání s Ing. Návratovou – NUV o problematice tvorby ŠAP

 Spoluprací AUZu s krajskou radou CZESHy – jednatel se pravidelně účastní 

na jednáních – sdružení školských asociací v MSK se zástupci zřizovatele. Asociace 

chtějí nabízet zpětnou vazbu zřizovateli ve fungování vzájemných vztahů.

 Informování nového vedení MSK o činnosti AUZu a problematice učňovského 
školství – 5. 12. 2016 schůzka AUZ a 16. 12. 2016 schůzka Kraj. rady CZESHA 
s náměstkem hejtmana pro školství Mgr. Stanislavem Folwarcznym.

 20. 1. 2017 - Jednání Krajské rady CZESHA s vedením MSK – hejtmanem prof. Ing. 

Vondrák CSc., náměstkem hejtmana pro školství Mgr. Stanislav Folwarczny, ředitel 

KÚ MSK Ing. Tomáš Kotyza – na SŠ SD, Ova

- Podpora odborného vzdělávání – snaha o zavedení krajských stipendií 

pro nedostatkové obory

- Podpora spolupráce škol se zaměstnavateli – připravit konferenci na téma podpory 

technického vzdělávání v MSK.

- Podpora rozvoje škol – projekty

- Problematika nákupního portálu – zavedení dobrovolnosti u potravin, 

bez zdůvodňování

- Návrhy sdílených služeb, které budou zařazeny do korporativního řízení škol

 21. 2. 2017 – Jednání s Mgr. Stanislavem Folwarcznym a Ing. Tomášem Kotyzou –

připraven návrh stipendijního řádu krajských stipendií a seznam vybraných oborů, 

které bude kraj podporovat. Akceptace kraje dobrovolnosti využívání nákupního 

portálu kraje při nákupu potravin, diskuze o dalších sdílených službách, problémů 

energ. managementu apod.

 Financování škol – 2017 normativní metoda, podpora odborného vzdělávání 

dofinancováním rozvojovým programem je velmi důležité, ale neřeší stálý pokles 

zájmu. Nedojde-li k regulaci kapacit maturitních oborů, především gymnázií např. 

zavedením kritérií přijímacího řízení (centrálních republikových případně krajských). 

Na závěr mi dovolte, poděkovat náměstkovi hejtmana pro oblast vzdělávání Mgr. 
Folwarcznému, že problematiku učňovského školství v MSK řeší a naše asociace je nadále 
připravena spolupracovat i v dalších letech. 

V Ostravě 20. 4. 2017

Zpracoval: Ing. Jan Štursa







ad 7. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK 

Mgr. Stanislav Folwarzcny
 Složitost učňovského školství, velký problém – úbytek žáků
 Podpora učňovských oborů, obnovení oborů, které zanikly. Podpora více 

oborových tříd v učňovských oborech
 Příprava a podpory učňovského školství – KROKY:

- stipendijní řád od 1. 9. 2017
- podpora učebních oborů přes televizi POLAR (Študuj u nás), 

prezentace škol nejen přes soutěže, důraz kladen na zaměstnavatele
- jednání s Českou televizí – podpora veřejných škol, 
- příprava krajské publikace, která bude reprezentovat typy oborů (např. 

obory stavební)
- přípravy kulatých stolů
- kampaň na podporu učebních oborů - reklama

 Rezervy v učňovských školách:
- první dojem – oslovení rodičů, reprezentativní prostory školy, vzhled 

školy
- otázka náborářů – oslovení potenciálních žáků, jejich rodičů
- nové obory se otevřou, pokud to bude chtít zaměstnavatelé
- zásadní věci v oblasti školství připravit prostřednictvím usnesení 

pro zasedání Asociace krajů ČR v školské komisi (předseda této komise 
je hejtman MSK prof. Ing. Ivo Vondrák CSc.,

 Informace – korporatní řízení v oblasti personalistika, účetnictví, KÚ se chystá toto 
korporatní řízení zavádět 

 Otázka dohadovacího řízení při novém regionálním financování škol
 Kariérní řád – poznámky předávat přes asociaci krajů ČR
 Jednotné přijímací zkoušky – chybí minimální hranice pro přijetí
 KAP, ŠAP – byrokratický systém

PaedDr. Libor Lenčo
   Informace: 

 nápočet krajských stipendií – motivační složka, prospěchová složka
 podpora odborného vzdělávání ze strany zřizovatele – dotace pro Svět techniky 

Dolní oblast Vítkovic (zdarma absolvování prohlídky + zdarma výběr výukového 
modulu)

 MŠMT konstatovalo, že chybí peníze na společné vzdělávání a pravděpodobně 
bude nedostatek peněz na kariérní řád. 

 otázka konkurzů na ředitele – v měsíci červnu se rozhodne, zda se budou
konkurzy konat, ředitelé budou informováni na poradě ředitelů v Sepetné v září 
2017

 stipendijní řád bude zveřejněn na webových stránkách kraje



ad. 8 Diskuze

Ing. Tomáš Führer
 Platové zařazení mistrů  vyšších platových tříd (10, 11) , předseda CZESHa p. Zajíček 

jednal s ministryní Mgr. Michaelou Marksovou o tomto platovém zařazení
 10. a 11. 5. 2017 zasedání národní rady CZESHa za účasti ministryně školství

Ing. Jan Štursa
 Usnesení ohledně problému v oblasti školství zaslat na Radu AUZu, která to předá 

Mgr. Folwarcznému

ostatní
 Otázka odborníka z praxe, není zařazen do kategorie učitel odborného výcviku
 Zamyšlení nad slabšími žáky, které neřeší stipendijní řád
 Chování a docházka žáků učňovských škol
 10 % žáků odchází ze základních škol přímo do zaměstnání

ad. 9 Usnesení

1. Valná hromada schvaluje 

a) program jednání 

pro 27 proti 0 zdržel se 0

    b) zprávu o činnosti rady AUZ od poslední Valné hromady konané dne15.11.2016

pro       27 proti 0 zdržel se 0

    c) zprávu hospodáře AUZ o průběhu hospodaření v roce 2016

pro 27 proti 0 zdržel se 0

    d) zprávu kontrolní komise o hospodaření AUZ za 2016

pro 27    proti 0 zdržel se 0

2. Valná hromada bere na vědomí 
a) informace zástupce zřizovatele náměstka hejtmana Mgr. Folwarczného a 

vedoucího dobrou školství pana  Dr. Libora Lenča  týkající se aktuální situace 
odborného školství a problematiky provozu a financování školy, legislativy a 
připravovaných změn pro příští období 

b) informace předsedy krajské rady CZESHA Ing. Tomáše Furherao činnosti rady 
v MSK

c) předkládat požadavky, problémy v oblasti školství prostřednictvím usnesení pro 
jednání školské komise Asociace krajů ČR



3. Valná hromada ukládá
a) Svolat Valnou hromadu AUZ dle Stanov AUZ do konce listopadu 2017

V Ostravě dne 20. dubna 2017

Zpracoval: Ing. Roman Szotkowski

Ověřili: členové Rady AUZ

ad. 10 Závěr 

Závěrem pan Štursa jako jednatel AUZ poděkoval všem přítomným za účast, poděkoval 
za účast také zástupcům OŠMS KÚ MSK Mgr. Folwarcznému a PaedDr. Lenčovi za účast 
a spolupráci. 

V Ostravě dne 25. 4. 2017

Zapsal: Mgr. Pavel Chrenka Ověřil: Ing. Štursa




